
Geachte mevrouw, heer,

Om te beginnen wil ik u zeggen dat ik het schokkend vind 
dat zo veel online gepubliceerde reacties op de 
voorgestelde wetswijziging gaan over eventuele valse 
meldingen. Volgens mij doet dit geen recht aan het 
probleem en geeft dit een vertekend beeld. Een gangbare 
schatting is dat er in Nederland jaarlijks 100.000 nieuwe 
slachtoffers zijn van seksueel geweld. Van de daders zijn, 
bijvoorbeeld in 2019, slechts 127 veroordeeld voor 
verkrachting. Dat betekent dat de pakkans voor seksueel 
geweld naar schatting tussen 1 en 2 promille ligt. En dus 
ook dat de kans dat je wegkomt met seksueel geweld 
boven de 99,8% ligt. Voor deze schatting is een van de 
hypotheses dat er verwaarloosbaar weinig veroordelingen 
zijn voor seksueel geweld zonder verkrachting.

Als je kijkt naar rechtvaardigheid en veiligheid is het dus 
aanmoediging waard dat de overheid zich inzet voor betere 
wetgeving. Daaraan wil ik graag bijdragen. Hiertoe wil ik 
twee punten onder jullie aandacht brengen. Maar vooraf wil 
ik benadrukken dat de ‘victim-survivors’ van seksueel 
geweld niet gelijk over de bevolking zijn verdeeld. Kinderen 
(0-18) en jonge vrouwen zijn veel vaker slachtoffer dan 
anderen. Zij hebben weinig macht, beperkte inspraak, 
worden weinig gehoord, hebben beperkt stemrecht. Wel is 
de schade die seksueel geweld bij die groep van 100.000 
personen per jaar aanricht groot; qua daling van welzijn en 
gezondheid op emotioneel, psychisch en fysiek vlak, qua 
leervermogen, en is het verlies uiteindelijk meetbaar in de 
kosten voor de gezondheidszorg en verlies aan 
arbeidscapaciteit. Het is in een samenleving waarin wij 
nastreven dat individuen zich kunnen ontwikkelen tot 
zelfstandige en gelukkige volwassenen van groot belang 
dat de overheid deze situatie ingrijpend verbetert. 



Daarnaast is het zo dat als de overheid dit probleem 
aanpakt, dit ook de gelijkheid en gelijke kansen ten goede 
zal komen aangezien vrouwen, mensen van kleur, mensen 
met een beperking en LGBTI+-ers onevenredig vaak 
doelwit zijn van seksueel geweld.

Van twee soorten geweld vraag ik mij af of zij afdoende 
strafbaar worden gemaakt door de voorgestelde wetgeving. 
Ter illustratie stuur ik twee links mee naar web content die 
duidelijk maakt om wat voor soort geweld het gaat.

1. Geweld tegen jonge vrouwen

“For too many girls, teenage years are a time of unwanted 
attention from older men” – Moira Donegan, 9 Mei 2021.

https://www.theguardian.com/commentisfree/2021/may/09/
teenage-girls-unwanted-adult-male-attention

Geweld tegen jonge vrouwen is alomtegenwoordig. Het is 
schadelijk voor hun gevoel van veiligheid, hun gevoel van 
eigenwaarde, dit werkt (levenslange) 
handelingsverlegenheid in de hand. Bij het kijken van de 
filmpjes wil ik u uitnodigen te letten op hoe deze jongere 
zich voelt na aangesproken te zijn. Voor wetgeving is het 
interessant dat degene die deze jongere aanspreekt, geen 
woorden gebruikt (hoeft te gebruiken) die aanstootgevend 
zijn. Een richting voor wetgeving zou kunnen zijn dat elke 
volwassene die een kind benadert of aanspreekt met 
seksuele intenties of die seksueel getinte uitlatingen doet, 
strafbaar is.

2. Online seksueel geweld

Een andere vorm van seksueel geweld die gangbaar is, is 
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online seksueel geweld. Een voorbeeld van een van de 
vele vormen hiervan wordt omschreven op de volgende 
webpagina.

“Pro-ana coaches: mijn ervaring” – interview met een 
slachtoffer.

https://www.proud2bme.nl/Interviews/Pro-
ana_coaches:_mijn_ervaring

In hoeverre is de wet toegerust om de acties van daders 
strafbaar te stellen? Is de strafmaat juist?
Deze kinderen lopen ernstige schade op en als groep daalt 
de levensverwachting aanzienlijk door acties van de 
plegers van dit soort seksueel geweld. Ook bij andere 
vormen van seksueel geweld dalen de levensverwachting 
en de capaciteiten van ‘victim-survivors’. Als leek is het 
lastig te beoordelen in hoeverre de voorgestelde wetgeving 
toereikend is voor allerlei vormen van online seksueel 
geweld (waaruit ook veel offline seksueel geweld voortvloeit 
zoals bijvoorbeeld Terre des Hommes rapporteert). Ik hoop 
u op deze manier dit onderwerp onder de aandacht te
brengen, omdat dit een unieke kans is om dit groeiende
probleem aan te pakken.

Succes met dit invloedrijke project.

Met vriendelijke groeten.

P.s.:

Ik zou willen dat plaatsnemen op de stoel naast een 
jongere in een vrijwel lege bus of trein al strafbaar is omdat 
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het intimiderend is.

De huidige politiecapaciteit voldoet geenszins. Ook met de 
trage uitbreiding is de capaciteit onvoldoende. Terwijl 
seksueel geweld zo schadelijk kan zijn, vaak veel 
ingrijpender is dan een inbraak of autodiefstal. De 
zedenrechercheurs die er zijn hebben veel te weinig kennis 
over digitale zaken, zij zijn niet behulpzaam, dienstbaar, 
‘klantgericht’ genoeg, en zijn niet creatief en vindingrijk 
genoeg.


